
Protokół
z posiedzenia Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw Społecznych RMŻ 

z dnia 26 stycznia 2021 r.

Stan Komisji KPMiSS - 7 radnych Obecnych - 6 radnych

Nieobecna: radna Anna Maria Kozłowska.

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Porządek posiedzenia:

1. Sprawy organizacyjne:

a. Otwarcie posiedzenia;

b. Stwierdzenie prawomocności obrad;

c. Przedstawienie porządku obrad.

2. Opiniowanie projektów uchwał:

a. w sprawie ustanowienia roku 2021 „Rokiem Pawła Hulki-Laskowskiego w Żyrardowie”;

b. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie powierzenia przez 

Miasto Żyrardów innym gminom zadania w zakresie zapewnienia opieki nad dziećmi 

do lat trzech uczęszczającymi do żłobków lub klubów dziecięcych na terenie innych 

gmin oraz w sprawie określenia zasad finansowania opieki nad tymi dziećmi 

zamieszkałymi na terenie Miasta;

c. w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2021 rok;

d. w sprawie Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok;

e. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Żyrardowa do roku 2030.

3. Ustalenie planu pracy na rok 2021.

4. Sprawy różne.

5. Zamknięcie obrad.

Ad 1.

W dniu 26 stycznia 2021 r. o godz. 18.00 w Resursie w Żyrardowie odbyło się posiedzenie 

Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw Społecznych RMŻ. Otworzył je i poprowadził radny Jerzy 

Naziębło, Przewodniczący Komisji. Powitał uczestników spotkania i przedstawił zaproszonych gości.

Ad 2a.

Projekt uchwały przedstawił pan Łukasz Kasperczyk, Dyrektor Wydziału Kultury i Promocji. 

Wyjaśnił, z czego wynika zasadność podjęcia uchwały, a także wskazał, że w ramach obchodów
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odbędzie się szereg wydarzeń przygotowanych przez Miasto oraz instytucje kultury. W toku dyskusji 

pytano, czy możliwe jest pozyskanie środków zewnętrznych na obchody, jak również przypomniano, 

że w roku 2001 i 2011 obchodzono podobne rocznice i warto byłoby odwołać się do doświadczeń 

wypracowanych w tym czasie.

W głosowaniu członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 6 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”.

Ad 2b.

Projekt uchwały przedstawiła pani Barbara Smolarek, Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw 

Społecznych. Odniosła się do treści uchwały podjętej podczas sesji w dniu 29 grudnia 2020 r. 

Członkowie Komisji dociekali, czy w żłobkach jest dużo wolnych miejsc, a także czy większą 

popularnością żłobki cieszą się wśród rodziców dzieci z Żyrardowa, czy z innych gmin.

W głosowaniu członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 6 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”.

Ad 2c.

Projekt uchwały przedstawiła pani Barbara Smolarek. W toku dyskusji odniesiono się 

do możliwości ograniczenia sprzedaży alkoholu w godzinach nocnych, wskazując, że w przypadku 

decyzji o ograniczeniu sprzedaży konieczne byłoby podjęcie nowej uchwały. Nawiązano do efektów 

funkcjonowania takich uchwał w innych miastach, a następnie wskazano, że zasadnym jest pochylenie 

się nad tą kwestią podczas jednego z kolejnych posiedzeń Komisji.

W głosowaniu członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 6 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”.

Ad 2d.

Projekt uchwały przedstawiła pani Barbara Smolarek. Członkowie Komisji wskazali 

na zasadność omówienia diagnozy problemu narkomanii wśród młodzieży, a także sprawozdania 

z realizacji programu. Wykazano zainteresowanie współpracą szkół w zakresie profilaktyki ze służbami 

mundurowymi czy innymi osobami mogącymi w ciekawy sposób przedstawić temat.

W głosowaniu członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 6 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”.

Ad 2e.

Projekt uchwały przedstawił pan Jacek Grzonkowski, Dyrektor Wydziału Rewitalizacji 

i Rozwoju. Szeroko omówił założenia Programu oraz proces uzgadniania niektórych jego zapisów. 

W toku dyskusji rozważano, czy założone koszty planowanych inwestycji są wysokie biorąc pod uwagę 

dziesięcioletni okres realizacji Programu. Wykazano zainteresowanie tym, ile zadań inwestycyjnych
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zgłosili interesariusze inni niż Miasto. Poruszono kwestie związane z terenem obszaru rewitalizacji, 

a także zaapelowano o podjęcie działań rewitalizacyjnych na terenach niezakwalifikowanych do obszaru 

zdegradowanego, m.in w okolicach, ul. Legionów Polskich.

W głosowaniu członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 5 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”.

Ad 3.

Pan Łukasz Kasperczyk zaproponował członkom Komisji ujęcie w planie pracy na rok 2021 

wizytę w dwóch instytucjach kultury (Centrum Kultury oraz w Muzeum Lniarstwa), a także spotkanie 

informacyjne w temacie strategii wpisu Miasta Żyrardowa na Listę Światowego Dziedzictwa UNESCO.

W toku dyskusji jako inne kwestie warte poruszenia wskazano analizę sprawozdania - w tym 

sprawozdania finansowego - z działalności Centrum Kultury za rok 2020 czy opracowanie projektów 

uchwał (m.in. w sprawie zmiany zasad nadawania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Żyrardowa”, 

w sprawie zasad nadawania tytułu „Zasłużony Obywatel Miasta Żyrardowa”). Wśród innych ważnych 

tematów wymieniono m.in. zapoznanie z sytuacją epidemiologiczną w mieście i powiecie, ocenę 

funkcjonowania systemu opieki społecznej, zapoznanie z działaniami promocyjnymi podejmowanymi 

w roku 2020 i planowanymi na rok 2021, a także działania w zakresie ochrony zabytków na terenie 

Żyrardowa.

Ad 4.

Radny Jerzy Naziębło, Przewodniczący Komisji Kultuiy, Promocji Miasta i Spraw Społecznych 

RMŻ, podziękował uczestnikom spotkania za udział w posiedzeniu i zamknął obrady.

Przewodniczący
Komisji Kultury, Promocji Miasta 

i Spraw ^Społecznych RMŻ

Radny Jerzy Naziębło

Protokół sporządziła dnia 3 lutego 2021 r. Dorota Rdest
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